

ကွာရှင်းခြင်း၊ ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် ခွဲနေခြင်းကို..... သင်မည်သို့ သိထားပါသနည်း?

၁/၉/ ၂၀၁၅ တွင် အသစ်ပြောင်းလဲထားပါသည်။

အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ခင်ပွန်းသည် နှင့် ဇနီး အတွက် သူတို့ ၏အိမ်ထောင်ဆက်ဆံရေးကို အဆုံးသတ်ရန် သို့ မဟုတ် ပြောင်းလဲရန် နည်းလမ်း သုံးမျိုး စီမံပြုလုပ်ထားပါသည်။ (စတုတ္ထနည်းလမ်းကို-ပယ်ဖျက်ခြင်းကို ဒီမှာ ဆွေးနွေးမည် မဟုတ်ပါ) ဖျက်သိမ်းခြင်း သို့ မဟုတ် ကွာရှင်းခြင်း ရရှိရန် သင်သည် အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်တွင် အမှုတွဲမတိုင်မီ အနည်းဆုံး ခြောက်လနေထိုင်ရပါမည်။ ထိုဥပဒေသည် အိုဟိုင်းအိုးတွင်နေထိုင်သောသူများ တရားဝင်ခွဲနေခြင်းအတွက် လက်မှတ်ထိုးမှီ အချိန်အကာလ မလိုအပ်ပါ။ **လည်ပတ်ခြင်း** နှင့် **အဖော်လုပ်ခြင်း** အသုံးအနှုန်းသည် မိဘများမဟုတ်သော အဘိုးအဘွားများကဲ့သို့ သူများအတွက် ညွှန်းပါသည်။ **မိဘများအချိန်** သည် မိဘများသည် ကလေးများနှင့် အချိန်အတူဖြုန်းနေခြင်းကို ရည်ညွှန်းသည်။

တရားဝင်ခွဲနေခြင်းဆိုသည်မှာ ဘာလဲ?

တရားဝင်ခွဲနေခြင်းသည် အိမ်ထောင်တစ်ခုကို တရားဝင်အဆုံးသတ်ခြင်းမဟုတ်ပါ သို့ သော်လည်း ဥစ္စာပစ္စည်း ခွဲဝေခြင်း၊ အိမ်ထောင်ဘက်ထောက်ပံ့ခြင်း၊ မိဘ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများ (မိဘများ အချိန် နှင့် ကလေးအထောက်အပံ့ ပါဝင်ခြင်း) နှင့်ပါတ်သတ်၍ တရားရုံးမှ အမိန့် ပေးထားပါသည်။ တရားရုံးမှ တရားဝင်ခွဲ နေခွင့်ပြုထားသောအခါ တဘက်စီမှ တရားရုံး၏တိကျသောအမိန့် ကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အိမ်ထောင်ပြိုကွဲခြင်းဆိုသည်မှာ ဘာလဲ?

အိမ်ထောင်ပြိုကွဲခြင်းဆိုသည်မှာ နှစ်ဘက်စလုံးမှ သူတို့ ၏အိမ်ထောင်ကို အပြန်အလှန်သဘောတူ တရားစွဲ လုပ်ဆောင်မှုတခု ဖြစ်သည်။ မည်သည့်ဘက်မဆို အိမ်ထောင်တစ်ခုကို ပြိုကွဲခြင်းဖြင့် အဆုံးသတ်သည်ကို ခိုင်လုံစွာ သက်သေပြရမည်။ အသနားခံလျှောက်ထားခြင်းကို ခင်ပွန်းသည် နှင့် ဇနီး သည် ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံး၊ အိမ်ထောင်ဘက်အထောက်အပံ့ နှင့် ကလေးနှင့်ပါတ်သတ်သောကိစ္စများကို ခွဲခွာခြင်းသဘောတူ စာချုပ် လက်မှတ် ရေးထိုးပြီးလျှင် တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ သူတို့ ၏ ပြိုကွဲရန် ပူးတွဲ အသနားခံစာတင်ပြီးသောအခါ နှစ်ဘက်စလုံးမှ တရားရုံးမှ ဤအမှုကိုကြားနာမှုမပြုမီ အနည်းဆုံး ရက် ၃၀ စောင့်ရပါမည်။ ဤအမှုသည် တင်ပြီး ရက် ၉၀ အတွင်း ကြားနာရပါမည်။ ကြားနာသောအခါ တရားရုံးသည် ခွဲနေခြင်း သဘောတူညီချက်ကို လေ့လာခြင်း၊ ဥစ္စာပစ္စည်းနှင့် ရရန်ရှိများ နှင့်မိဘအုပ်ထိမ်းမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များမေးခြင်း၊ နှင့် နှစ်ဘက်မှ နားလည်သဘောပေါက်ခြင်းရှိမရှိ ဆုံးဖြတ်ခြင်း နှင့် အခြေကျမှုကို ကျေနပ်မှုရှိခြင်း ကို စစ်ဆေးကြည့်ရှုသည်။ အကယ်၍ နှစ်ဘက်မှ သူတို့ ၏အိမ်ထောင်အဆုံးသတ်ခြင်းကို သဘောတူ ပြီး လိုခြင်းစွာပြုလုပ်လိုလျှင် တရားရုံး မှ ကျေနပ်စေပါလျှင် တရားရုံးသည် ပြိုကွဲခြင်းကို ခွင့်ပြုပြီး ကွဲကွာခြင်းသဘောတူညီချက် အမိန့် ကိုပေးပါ သည်။

ကွာရှင်းခြင်း တခုသည် ဘာလဲ

ကွာရှင်းခြင်းသည် အိမ်ထောင်ပြီးဆုံးရန် လူထုအခြေပြု တရားစွဲမှုတခုဖြစ်သည်--- တရားရုံးသို့ ပစ္စည်းဥစ္စာ ခွဲဝေခြင်း၊ အိမ်ထောင်ဘက်ထောက်ပံ့ခြင်း နှင့် ကလေးများနှင့်ပါတ်သတ်သော အရာများ ကို နောက်ဆုံးဆုံး ဖြတ်ချက်ပေးရန် မေးခြင်းဖြစ်သည်။

ကွာရှင်းခြင်းတခုသည် အိမ်ထောင်ဘက် တယောက် တရားလိုမှ တရားရုံး စာရေးကို တိုင်ကြားစာ တခု တင်ပြီး စတင်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ တိုင်ကြားစာတွင် တရားလိုသည် ကွာရှင်းခြင်းအတွက် သင့်လျော်သော တရား ဥပဒေပြဌာန်းချက်ကိုအခြေပြု၍ ခိုင်ခိုင်လုံလုံ သက်သေပြရပါမည်။ တရားဥပဒေပြဌာန်းချက်ကို အခြေပြုခြင်းနှင့် သင့်အချက်အလက်များကို သင့်ရှေ့နေဖြင့်ဆွေးနွေးပါ။

တရားရုံးစာရေးသည် တခြားအိမ်ထောင်ဘက် တရားခံ အပေါ်တွင်တိုင်ကြားစာ မိတ္တူနှင့် ဆင့်ခေါ်စာတခုကို ပေးပို့ ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ ပေးပို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုစာပို့ ခြင်းဖြင့် သို့မဟုတ် လူကိုယ်တို့ ပို့ ဆောင်ခြင်းဖြင့် ပြုလုပ်ပေးပါသည်။ အကယ်၍ တရားခံ၏ နေထိုင်ရာကိုမသိခဲ့လျှင် သတင်းစာတွင် တရား ဝင်အကြောင်းကြားနိတ်တစ်စာ ထုတ်ပြန်ခြင်း ဝန်ဆောင်လုပ်ဆောင်ပေးပါသည်။ ဤထုတ်ပြန်ခြင်းနည်းလမ်း ဝန်ဆောင်မှုသည် ကွာရှင်းခြင်းအမိန့် တော်သာ ထိရောက်မှုရှိပါသည် သို့သော် အိမ်ထောင်ဘက်ကိစ္စ သို့မဟုတ် ကလေးအထောက်အပံ့နှင့် ပါတ်သတ်၍ ထိုအမိန့် သည် ထိရောက်မှု မရှိပါ။ တရားခံသည် တိုင်ကြားစာ နှင့် ဆင့်ခေါ်စာရရှိပြီး တိုင်ကြား ကိုပြန်လည်ဖြေဆိုဆောင်ရွက်ရန် ၂၈ ရက် ရရှိပါသည်။ တရားခံသည် လျှောက်ထား ချက်ခိုင်လုံသည်ဟုယုံကြည် အတိုက်အခံတောင်ဆိုခြင်းကို တင်ပြနိုင်ပါသည်။ တရားလိုသည် အတိုက်အခံတောင်းဆိုခြင်းကို ပြန်လည်ခြေပဖြေဆိုခြင်းကို တင်ပြရပါမည်။

ကွာရှင်းခြင်းအမှုအများစုကို သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချပါသည်။ ကွာရှင်းခြင်းအဆိုပြုထားသော အမိန့် တော်ကို နှစ်ဘက်မှလက်မှတ်ရေးထိုးအတည်ပြု၍ ရုံးတော်သို့ တင်သွင်းခြင်းဖြစ်သည်။ တိုတောင်းသော ကြားနာမှုတခုပြီးနောက် သဘောတူညီချက်သည် တရားသူကြီး မှ အတည်ပြုပြီး တရားရုံး အမိန့် ဖြစ်လာ ပါသည်။

အကယ်၍ နှစ်ဘက်လုံးမှ သူတို့ ၏အငြင်းပွားမှုကိစ္စရပ်အားလုံးအားဖြေရှင်းရန် သဘောတူနိုင်ခြင်း မရှိပါလျှင် ထိုအငြင်းပွားမှုကို တရားရုံးသို့ တင်ပြရပါမည်။

အိမ်ထောင်တခု အဆုံးသတ်ပြီးသောအခါ ပစ္စည်းဥစ္စာကို မည်သို့ ခွဲဝေသနည်း?

အိုဟိုင်းအိုးပြဌာန်းဥပဒေသည် အိမ်ထောင်ရေးနှင့် သီးခြားပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်း အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ပါသည်။ လက်ထပ်ပွား ပစ္စည်းဥစ္စာ ဆိုသည်မှာ အိမ်ထောင်ပြုစဉ်အတွင်း ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သော ပစ္စည်းတွင်ပါဝင်သော အိမ်ခြံမြေ၊ ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်း၊ ရွှေ ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း (စတော့ရှယ်ရာများ၊ ဘွန်းစာချုပ်များ၊ ဘဏ်ငွေစာရင်းများ) ဖြစ်ပါသည်။ လက်ထပ်ပွားပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှု သည် အိမ်ထောင်ဘက်၏လုပ်အား သို့မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်မှု တန်ဖိုးတိုးရန် အိမ်ထောင်စုငွေ ထည့်ဝင်ခြင်း တို့ကြောင့် သီးခြားပစ္စည်းဥစ္စာ တန်ဖိုးတိုးပွားစေခြင်း များ ပါဝင်ပါသည်။

သီးခြားပစ္စည်းဥစ္စာတွင် အမွေမှရသော စစ်မှန်သောအရာအားလုံး၊ ကိုယ်ပိုင် နှင့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများ၊ လက်ထပ်မီ ပိုင်ဆိုင်သောပစ္စည်းဥစ္စာ၊ လက်ထပ်ချိန်အတွင်း တဖက်ဖက်မှ အိမ်ထောင်အတွက် ထောက်ပံ့ခြင်း မှဝင်လာခြင်းမဟုတ်သော သီးခြားပစ္စည်းဥစ္စာ မှရသော ဝင်ငွေ သို့မဟုတ် တိုးပွားလာခြင်း၊ အိမ်ထောင်ဘက်တယောက်တည်းသာခွင့်ပြုထားခဲ့သော အိမ်ထောင်ကျပြီးမှရသော လက်ဆောင်၊ ပုဂံလ်ရေး ဒါဏ်ရာရမှုကြောင့် ရသောဆု (အိမ်ထောင်ရေးအတွင်း လခဆုံးရှုံးမှုကြောင့် ရသော ထောက်ပံ့ရေး ဆုကြေးငွေ သို့မဟုတ် နာကြင်မှုဒါဏ်ရာကြောင့် အိမ်ထောင်ရေးစုဆောင်းငွေဖြင့် ကျမ်းမာရေးတောင်းခံလွှာများ မှလွဲ၍ တို့ ပါဝင်ပါသည်။

ပြဌာန်းဥပဒေများနှင့် သင့်လျော်သော အမှုဥပဒေ ကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် တရားရုံးသည် အိမ်ထောင်သက်တမ်း မည်မျှကြာမြင့်သည်နှင့် လက်ထပ်ပွားပစ္စည်းကိုမည်သို့ စဉ်းစားသည်ကို အဆုံးအဖြတ်ပေးပါသည်။ မည်သည့် အတွက်ကြောင့် မတူညီကွဲပြားစွာ ခွဲဝေလျှင် တရားရုံးတော်သို့ စာရေးတင်ပြရှင်းလင်းခြင်းမှလွဲ၍ လက်ထပ်ပွား ပစ္စည်းသည် အညီအမျှခွဲဝေပါသည်။ ဤသို့ စီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းတွင် တရားရုံးတော်သည် ဥပဒေပြဌာန်းထား သော တိကျသော ရှစ်ချက် နှင့် သက်ဆိုင်မှု နှင့် တူညီမျှမှုတွင် ဆွဲ နိုင်သော တခြားအချက်အလက်များ လျောက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

တရားရုံးကလည်း တရားမျှတသောရလဒ်ရရှိရန် တဦးဦးပိုင်သော သီးခြားပစ္စည်းဥစ္စာကို ဝေငှ ချီးမြှင့်ခြင်း ပြုလုပ်ရန် အမိန့် အာဏာရှိပါသည်။ တဖက်မှ ငွေကြေးကြေးရေကိစ္စကို အလွဲသုံးစားပြုလုပ်ခဲ့လျှင် ပစ္စည်းဥစ္စာ ကွယ်ဝှက်ခြင်း၊ ပိုက်ဆံ သို့မဟုတ် ငွေကြေးရန်ပုံငွေ ပျောက်ကွယ်သွားခြင်း၊ သို့မဟုတ် ငွေကြေးရန်ပုံငွေများ လိမ်လည်လှည့်ဖျား ဖျောက်ဖျက်ခြင်း ပြုလုပ်သောအခါ တရားရုံးသည် ပြစ်မှားသူအိမ်ထောင်ဘက်၏ သီးခြား ပစ္စည်းဥစ္စာကို ချီးမြှင့်ခြင်း သို့မဟုတ် တခြားဘက်ကို လျော်ကြေးပေးရန် လက်ထပ်ပွားပစ္စည်းဥစ္စာ၏ ကြီးမား စွာ ချီးမြှင့်ပါလိမ့်မည်။

အိမ်ထောက်ဖက် အထောက်အပံ့သည် ဘာလဲ

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ဥပဒေပြောင်းလဲခြင်းသည် အိမ်ထောင်ဖက်အထောက်အပံ့ အခေါ်အဝေါ်အစား ယောကျ်ား မယားစရိတ် ဟုအစားထိုးပါသည်။ တရားရုံးသည် ဥစ္စာပစ္စည်းခွဲခြား ပြီးနောက် ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်လျှင် အိမ် ထောင်ဖက်အထောက်အပံ့ကို ချီးမြှင့်ဆုံးဖြတ်ပေးပါသည်။ တရားရုံးသည် ချီးမြှင့်ဆုံးဖြတ်ရာတွင် အသေးစိတ် ၁၃ ချက်ကို စဉ်းစားထည့်သွင်းဆုံးဖြတ်ပါသည်။ တချို့ သောထို အချက်အလက်များမှာ အသက်များ၊ ဝင်ငွေ ရှာနိုင်မှု နှင့် နှစ်ဘက်စလုံးကျမ်းမာရေး၊ အိမ်ထောင် သက်တမ်း ကြာမြင့်ခြင်း နှင့် လက်ထက်သည့်အတော အတွင်း နေထိုင်သောအဆင့်အတန်း များဖြစ်ပါသည်။ တရားရုံးသည် တခြားသင့်တော်သော အချက်များ ကိုလည်းစဉ်းစားပါလိမ့်မည်။

မိဘများအခွင့်အရေး နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို မည်သို့ ခွဲဝေသနည်း?

ယခင်က အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်တရားရုံးများသည် ကလေးများစောင့်ရှောက်ခွင့်ကို တဖက် သို့မဟုတ် တခြား ဖက် ကိုခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။ ယခု တရားရုံးသည် မိဘများအခွင့်အရေး နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို မိဘများ အကြား အသက်မပြည့်ကလေးများဖြစ်သော အသက် ၁၈ နှစ်မပြည့်သေးသော သို့မဟုတ် အထက်တန်း ကျောင်းမှ

အောင်လက်မှတ်မရသေးသော ကလေးများ ကိုအခြေခံ၍ ခွဲဝေသတ်မှတ်ထားပါသည်။ မိဘအုပ်ထိန်းမှု ခွဲဝေခြင်းသည် တခါတရံ မိဘများအခွင့်အရေး နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများခွဲခြား ကို ဦးစားပေးပါသည်။ အကယ်၍ ကလေးများစောင့်ရှောက်ရေး အစီအစဉ်သည် တဦး သို့မဟုတ် နှစ်ဘက် မိဘများ တင်ပြလျှင် တရားရုံးသည် အစီအစဉ်ကို နာယူပြီး မိဘအုပ်ထိန်းမှုခွဲဝေခြင်းကို ပေးအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ တရားရုံးသည် တင်ပြသော အစီအစဉ်သည် ကလေးများ ကောင်းရန်အတွက်မဖြစ်ဟု တွေ့ရှိလျှင် အစီအစဉ်ကိုပြင်ဆင်ပြောင်းလဲခြင်း သို့မဟုတ် မိဘအုပ်ထိန်းမှုခွဲဝေခြင်းကို ငြင်းနိုင်ပါသည်။

အကယ်၍ အစီအစဉ်မရှိဟု တင်ပြခဲ့လျှင် တရားရုံးသည် မိဘအုပ်ထိန်းမှုခွဲဝေခြင်းကို ချီးမြှင့်နိုင်မည် မဟုတ်ပါ နှင့် မိဘများအတွင်း မိဘတာဝန်ခွဲဝေခြင်းကို တဦးတည်းသော မိဘအမည်နှင့် ခွဲဝေခြင်း နှင့် တရားဝင် ထိမ်း သိမ်းခွင့် နှင့် တခြားမိဘကို သင့်လျော်သော မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် အခွင့်အရေး ပေးခြင်း များ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။

အကယ်၍ မိဘတဦးမှတောင်းဆိုလျှင် တရားရုံးသည် ကလေးတယောက်ကို သူ သို့မဟုတ် သူမ၏ မိဘ အုပ်ထိန်းမှုလုပ်ဆောင်ခြင်း ဆန္ဒကို ပြောဆိုရပါမည်။ ထိုအခါ တရားရုံးသည် (သို့မဟုတ် အကယ်၍ မိဘ တဦးမှ တောင်းဆိုခဲ့ပါလျှင်) ကလေး၏အခြေအနေကို စုံစမ်းပြီးတရားရုံးသို့ တင်ပြသောအခါ ကလေးအတွက် အုပ်ထိန်းသူအကြံပေးကို ခန့်ထားရပါသည်။ တရားရုံးသည် ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါသည် သို့သော် ကလေး၏ ဆန္ဒနှင့် စိုးရိမ်ချက်များနှင့် အုပ်ထိန်းသူအကြံပေး၏ထောက်ခံချက်များသည် ချည်နှောင်ထားခြင်းမရှိပါ။

တခြားထည့်သွင်းစဉ်းစားသောအချက်အလက်များမှာ ကလေး၏စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ခံစားချက် နှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွင့်ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၊ မိဘများ မောင်နှမများ နှင့် တခြားသော အထူးပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ကလေး အပြန်အလှန် ဆက်ဆံ အကျိုးပြုမှု၊ ကျောင်း အသိုင်းအဝိုင်း နှင့် ကလေး ကိုက်ညီသင့်မြတ်ခြင်းတို့ ပါ ဝင်ပါသည်။ တရားရုံး သည် ကလေးစောင့်ရှောက်ခွင့်ရသောမိဘအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် မိဘတယောက်၏အရည်အသွေးများ ဖြစ်သော အကယ်၍ အထောက်အပံ့ပေးထားလျှင်၊ မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် ကိုငြင်းဆိုလျှင် သို့မဟုတ် အလွဲသုံး စားမှုတခုခုဖြစ်ပွားခဲ့လျှင် စသောအချက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါသည်။ အကယ်၍ မိဘတယောက် ယောက်သည် ဤပြည်နယ်မှ ထာဝရထွက်ခွာရန် ရည်ရွယ်ထားပါလျှင် တရားရုံးသည် ထိုအချက်ကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါသည်။ တချို့ တရားရုံးများသည် မိဘအုပ်ထိမ်းမှုကိစ္စများကို သူတို့ ကိုယ်တိုင်ဖြေရှင်းပေးရန် ကြားဝင်ဖြန့်ဖြေခြင်း ဝင်ဆောင်မှုကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးပါသည်။

မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် အခွင့်အရေးများကို မည်သို့ သတ်မှတ်သနည်း

ကလေးများနှင့် ပါဝင်ပါတ်သက်နေသော အမှုတိုင်းတွင် တရားရုံးသည် မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန်အတွက် တိကျသော အချိန်ဇယားတခု ကိုအမိန့် ချမှတ်ပါသည်။ အဓိကစဉ်းစားသောအရာသည် ကလေးများ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးအတွက် ဖြစ်ပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုးပြာန်းဥပဒေများသည် ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုပြုလုပ်ရာတွင် စဉ်းစားရမည့် အချက်များစွာ ထောက်ပံ့ပေးပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုး ခရိုင်တိုင်းတွင် စံသတ်မှတ်ထားသော မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် အမိန့် တော် ရှိပါသည်။ ဤစံသတ်မှတ်ထားသော မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် အမိန့် သည် ကလေးများ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးအတွက် အမှု တခုနှင့် တခု ပေါ်မူ၍ ပြောင်းလဲနိုင်ပါသည်။ သင့်လျော် သော ကိစ္စများတွင် တရားရုံးသည် မိဘများအပြင် တခြားသူများကိုလည်း အဖော်လုပ်ခြင်း/ လည်ပတ်ခြင်း

အခွင့်အရေး ချီးမြှင့်ပါမည် သို့ သော်လည်း အကယ်၍ ကလေး၏အကောင်းဆုံးအကျိုး ပေါ်တွင်မူတည်မှသာ ဖြစ်ပါသည်။

မိဘအုပ်ထိန်းမှုအချိန် အခွင့်အရေးများကို ပိုမိုသိရှိလိုလျှင် အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့နေများ အစည်းအရုံးမှ ထုတ်ဝေသောလက်ကမ်းစာစောင်၏ ခေါင်းစဉ်ဖြစ်သော “မိသားစုကွဲပြီး မိဘအုပ်ထိန်းသူ တာဝန်ခွဲဝေရေး သင်ဘာသိသင့်သနည်း” တွင် တွေ့နိုင်ပါသည်။

ယာယီအမိန့် များ ဆိုသည်မှာ ဘာလဲ

တရားရုံးသည် အမှ ဆိုင်းငံ့ထားသောအခါနှင့် အပြီးသက်ဆုံးဖြတ်ချက် မတိုင်မီ ယာယီအမိန့် ကို ထုတ်ပြန်ပါ သည်။ ယာယီအမိန့် ကို ရရန်ကြိုးစားနေသော သူတစ်ဦးသည် တရားရုံးအဆိုပြုချက်အရ ဥပမာ အားဖြင့်၊ အိမ်ထောင်ပိုင်အိမ် သို့ မဟုတ် ကားကိုအသုံးပြုခြင်း၊ မိဘအုပ်ထိန်းမှု အခွင့်အရေး ကလေးအထောက်အပံ့ အိမ်ထောင်ဘက်အထောက်အပံ့ ခွဲခြားခြင်း၊ နှင့် အကြွေးများ (အိမ် သို့ အိမ်ဌာနစရိတ် နှင့် တာဝန်ခံစာရင်းများ စသည်တို့) ကိုပေးရန်တာဝန်များ ကိုတင်သွင်းရပါမည်။ ဤယာယီအမိန့် သည် တရားရုံး၏အဆိုသတ်ကွာရှင်း ခြင်းအမိန့် တော်တို့ မှာ လုံးဝမတူ ကွဲပြားပါလိမ့်မည်။

တားမြစ်အမိန့် များသည် အိမ်ထောင်ဘက်တစ်ဦး သို့ မဟုတ် နှစ်ဦးစလုံး သို့ မဟုတ် တခြားသူများကို တချို့ အပြုအမူနှင့် လှုပ်ရှားမှုကို ထိန်းချုပ် သို့ မဟုတ် တားမြစ်ထားပါသည်။ တရားရုံးများသည် ထိုအမိန့် များတွင်ပါ ဝင်သာ တားမြစ်ထားသည့် အပြုအမူမှာ တခြားအိမ်ထောင်ဖက်ကို နောက်ယှက်ခြင်း သို့ မဟုတ် မတော် မတရားပြုခြင်း၊ အိမ်ထောင်ပွား ငွေကြေး သို့ မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်မှု များကို ဣ ပြောင်းခြင်း သို့ မဟုတ် စွန့် ပြစ်ခြင်း နှင့် ကလေးများကို အခြားပြည်နယ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ ခြင်း တို့ ကို တားမြစ်အမိန့် ချီးမြှင့်ထားပါသည်။

တားမြစ်အမိန့် အားလုံးနှင့် တားမြစ်အမိန့် များကို တရားရုံးသို့ တရားစင်တောင်းဆိုချက်ဖြစ်သော စာဖြင့်ရေး၍ တောင်းဆိုပါက ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲနိုင်ပါသည်။ ယာယီအမိန့် များသည်၊ ပြောင်းလဲထားခြင်းမဟုတ်လျှင်၊ အများ သောအားဖြင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိပြီး နောက်ဆုံးအပြီးသတ်လုပ်ဆောင်ချက် ချသည့်အချိန်အထိ ထိုအချိန် ကာလအတွင်း တရားရုံးအမိန့် သည် အတည်ဖြစ်ပါသည်။

ကလေးအထောက်အပံ့ကို မည်သို့ သတ်မှတ်သနည်း

အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ကလေးအထောက်အပံ့ကို ကလေးအထောက်အပံ့လမ်းညွှန်ချက် အတိုင်းတွက်ချက်ရန် လိုအပ်ပါလိမ့်မည်။ ထိုတရားဥပဒေသည် သားသမီးအရေအတွက်နှင့် မိဘများစုပေါင်းရငွေပေါ်တွင်မူတည်ခြင်း၊ တခြားအချက်အလက် နှင့်/သို့ အကြွေးများလည်း ပါဝင်ခြင်း တို့ သည်ကလေးထောက်ပံ့ခြင်း ငွေပမာဏကို တွက်ချက်ရာတွင် အသုံးပြုရန် အထောက်အကူပြုမှတ်ထားပါသည်။ အထောက်အပံ့ အချိန်ဇယားသည် အိမ်ထောင်စုအတွင်းဝင်ငွေ အကြွေးအကွာအဝေးပေါ်မူတည်၍ ကလေးများကိုပြုစုပျိုးထောင်ခြင်း ပျဉ်းမျှ ကုန်ကျစရိတ်ပေါ်တွင် မူတည်နေပါသည်။

ကလေးထောက်ပံ့မှုအတွက် သင့်တော်သော ငွေပမာဏကို သတ်မှတ်ရန်အလို့ငှာ တရားရုံးသည် မိဘနှစ်ဦး စလုံး၏ ဝင်ငွေအားလုံး နှင့် စုပေါင်းပြီး တွက်ချက်ပါသည်။ အိမ်ထောင်ဖက်အထောက်အပံ့ပေးပြီးသော မည်သည့် အရာမဆို စုစုပေါင်းဝင်ငွေရရှိရန် ရရှိသောသူသည် ဝင်ငွေအဖြစ် ပေါင်းထည့်ပြီး ပေးရသောသူသည် ဝင်ငွေမှ နှုတ်ရပါမည်။ စုစုပေါင်းသည် ထောက်ပံ့ရေးဥပဒေများမှ ထောက်ပံ့ပေးထားသော အခြေခံဇယား ပေါ်တွင် ကလေးအထောက်အပံ့ငွေပမာဏ ကိုအသုံးပြုရပါမည်။ ဆေးအာမခံစရိတ် နှင့်လိုအပ်သော ကလေး စောင့်ရှောက်ခြင်းကို စခွဲကိန်းဖြစ်သည် နှင့် ရရှိလာသော ကလေးအထောက်အပံ့တစ်ခုသည် သူတို့ ၏ တယောက် ခြင်းဝင်ငွေ နှင့် နှစ်ယောက်ပေါင်း တနှစ်လုံးဝင်ငွေ ရာခိုင်နှုန်း အတိုင်း အစားပြုလုပ်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

ကလေးအထောက်အပံ့ငွေပမာဏတွက်ချက်ခြင်းကို ဆုံးဖြတ်ခြင်းသည် သင့်တော်သည်ဟု ယူဆပါသည်။ တရားရုံးသည် တွက်ချက်ထားသောကလေးအထောက်အပံ့သည် မညီမျှလျှင်နှင့် ကလေးကောင်းကျိုးအတွက် မဖြစ်လျှင် အခြေခံအထောက်အပံ့ဇယားကို ရယူရန် ဆုံးဖြတ်ပါလိမ့်မည်။ တရားရုံးသည် ကျမ်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံအတွက် နှင့် ကလေးအတွက် အာမခံမရှိသော ကျမ်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ကုန်ကျငွေများကို ပေးခြေရန် အမိန့် ချမှတ်ထားပါသည်။ ကလေးအထောက်အပံ့ကို လခ၏ပျဉ်းမျှကို ထိန်းသိမ်းထားသော အိုးဟိုင်းအိုး ကလေးအထောက်အပံ့ပေးခြေခြင်းပဟို မှတဆင့် ပေးရပါမည်။ ပိုမိုသိရှိလိုလျှင် အိုးဟိုင်းအိုး ပြည်နယ် ရှေ့နေများ အစည်းအရုံးမှ ထုတ်ဆောင်သောလက်ကမ်းစာစောင်၏ ခေါင်းစဉ်ဖြစ်သော “ကလေး အထောက်အပံ့အကြောင်း သင်ဘာသိသင့်သနည်း” တွင် တွေ့နိုင်ပါသည်။

အမှုသည်တယောက်အဖြစ် ကျွန်ုပ် တစ်ဖက်များသည် ဘာတွေလဲ

သင့်ရှေ့ နေသည် သင့်၏တောင်းဆိုမှုဖြင့် တရားရုံးသို့တင်ပြသောကြောင့် သင်သည် အမှုသည်တယောက်အဖြစ် တာဝန်ရှိပါသည်။ သင့်ရှေ့ နေ၏ အတွေ့အကြုံအပေါ် သင့်ကို အဆင့်ဆင့်လမ်းပြခြင်းကို မှီခိုအားထားပြီး သင့်ရှေ့ နေတောင်းဆိုသည်သည့် အရာကိုလုပ်ရပါမည်။

သင်၏ဆန္ဒနှင့် ဦးစားပေးမှုများကို သင့်ရှေ့ နေကို တိကျစွာ သတင်းပေးပြောကြားပါ။ သင့်၏ရှေ့ နေကို ခန့်မှန်းရန် ဖိအားမပေးရပါ။

သင့်ရှေ့ နေကို ပွင့်လင်းပြီး အမှန်ပြောပါ။ အကယ်၍ သင်သည် မမှန်ကန်ခြင်း သို့မဟုတ် တရားရုံးကို လိမ်ညာပြော ခဲ့သည်ဟု နောက်ပိုင်းတွင်အထောက်အထားတွေ့ ရှိခဲ့လျှင် သင့်ကိုတရားရုံးမှ အပြစ်ပေးပါမည်။ သင့်ရှေ့ နေနှင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုသောအရာများသည် လျှို့ဝှက်ထားပါသည်။ သင့်ရှေ့ နေသည် သင်မှ ဖွင့်ချပြောသော အကြောင်းအရာများကို အရှက်ရစေခြင်း သို့မဟုတ် အန္တရာယ်ဖြစ်စေခြင်းအတွက် ဖွင့်ဟလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့သော် အားလုံးဖြစ်ရပ်မှန်ကို သိခြင်းအလို့ငှာ သင့်ရှေ့ နေသည် သင့်အစီအစဉ်ကို မည်သို့အကောင်းဆုံး တည့်မတ်ရန် သို့မဟုတ် အန္တရာယ်ရှိသောအချက်အလက် အနည်းဆုံးဖြစ်ရန် ကူညီနိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် သင့်ရှေ့ နေကို အရေးကြီးသောအချက်အလက်များကို ဖွင့်ဟမတင်ပြလျှင် သင်သည် အမှန်တရားကိုပြောသူ မဟုတ်ပါ။ တရားရုံးတွင် ရုတ်တရက်ပြုခြင်းများသည် သင်နှင့် သင့်ရှေ့ နေ စိတ်မကျေနပ်ခြင်း ဖြစ်ပေါ်စေပြီး သင့်တရားရေးကိစ္စများ ဖြေရှင်းရာတွင် အားနည်းချက်များရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဘက်တော်သားတရားအဖြစ် သင့်တော်မှုများသည် ဘာလဲ?

သင်ကို တရားရုံးမှ တချို့ အကူအညီ သို့ မဟုတ် ကယ်တင်ရန် တောင်းဆိုခဲ့လျှင် သင်သည် တရားဥပဒေ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် တရားရုံး၏ ဘက်တော်သားအဖြစ် တာဝန်ရှိပါသည်။ တရားရုံးသည် သင့်ပြဿနာများ ကို တရားရုံးအမိန့် ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြင့် ပြောကြား ပြီး ဖြေရှင်းပေးပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် တရားရုံးအမိန့် ကို သဘောမတူဘူးဆိုလျှင်တောင် သင်လိုက်နာရမည် သို့ မဟုတ် တရားရုံးသည် သင့်ကို အပြစ်ဒဏ်သင့် စေသည်။ သင်သည်သင့်အမျှ အားနည်းချက်ရှိလျှင် အပြီးသတ် ဆုံးဖြတ်ချက်သည် နှောင့်နှေးလိမ့်မည်။

အကယ်၍ သင်သည် တချို့ အမိန့် များသည် မမျှတသည်ဟု ယုံကြည်လျှင် သင်သည် သင့်ရှေ့ နေကို တရားရုံး ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲခြင်းကို ဆေးနွေးနိုင်ပါသည် သို့ သော် အမိန့် တရားစင်ပြောင်းလဲသွားသည့်တိုင်အောင် သင်သည်အမိန့် ကိုလိုက်နာရပါမည်။

စစ်ဆေးရမည့်စာရင်း

သင့်၏ရှေ့ နေနှင့်ဆွေးနွေးသင့်သော အကြောင်းအရာများမှာ- အခွန်အရှုတ်အထွေးများ၊မိဘအုပ်ထိမ်းမှု၊ ခွဲ ဝေခြင်း၊ လက်မထပ်မီသဘောတူညီမှု၊ အငြင်းပွားမှုကို ကြာဆင်ဖြန်ဖြေခြင်း၊ ရေတို နှင့် ရေရှည် အကြွေးများ၊ အုပ်ထိမ်းသူအကြံပေး၊ ပင်စင်နှင့် အငြိမ်းစား အစီအစဉ်များ၊ စွန့် ပစ်ခြင်း၊ ကျွမ်းကျင်သော မျက်မြင်သက်သေ နှင့် ကုန်ကျစရိတ်များ၊ နှင့် ရှေ့ နေခများ ဖြစ်ပါသည်။

၁/၉/၂၀၁၅

© January 2015 Ohio State Bar Association

ဥပဒေအချက်အလက်များ လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲ
အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံး
PO Box 16562
Columbus, OH 43216-6562
(800) 282-6556 or (614) 487-2050
www.ohiobar.org

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ရှေ့ နေဖေါင်ဒေးရှင်း မှ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးပါသည်။

ဤအရာသည် ဥပဒေအချက်အလက် ပြည်သူများအတွက်အချက်အလက် လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တခြားအရာများကို သင့်ရှေ့ နေရုံး၊ အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံးကိုစာရေးခြင်း၊ သို့ မဟုတ် www.ohiobar.org တွင်ရယူနိုင်ပါသည်။

ဤလက်ကမ်းစာစောင်တွင်ပါဝင်သောအချက်အလက်များသည် အထွေထွေသာဖြစ်သည်နှင့် တချို့ တိကျသော တရားရေး ရာ ပြဿနာများကို ရှေ့ နေတယောက်ကိုအရင် မတိုင်ပင်ပဲ အသုံးမပြုသင့်ပါ။

၂၀၁၅ ခု ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့

တစ်ခါမှတစ်ခါ ဝမ်းနည်းစွာ နှစ်ယောက်တို့သည် အပြန်အလှန် အကျိုးအမြတ်ကို ခွဲဝေပေးရန် အတွက် အချိန်ကြာမြင့်စွာ စတင်ဆွဲယူကြသည့် အခါများ ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဝမ်းနည်းစွာ နှစ်ယောက်တို့သည် အပြန်အလှန် အကျိုးအမြတ်ကို ခွဲဝေပေးရန် အတွက် အချိန်ကြာမြင့်စွာ စတင်ဆွဲယူကြသည့် အခါများ ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဝမ်းနည်းစွာ နှစ်ယောက်တို့သည် အပြန်အလှန် အကျိုးအမြတ်ကို ခွဲဝေပေးရန် အတွက် အချိန်ကြာမြင့်စွာ စတင်ဆွဲယူကြသည့် အခါများ ရှိပါသည်။

With the permission of Ohio State Bar Association, the translation of this Brochure was completed by Asian Services In Action, Inc., which was financially assisted by the Ohio State Bar Foundation. The views expressed herein do not necessarily represent those of the Ohio State Bar Foundation.